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1. Besøg af SUND’s kommunikationsafdeling  

 
Kommunikation og Web (K&W) var repræsenteret ved  
Afdelingsleder Tomas Homburg - thomburg@health.sdu.dk/6011 3059  
Pressejournalist: Marianne Lie Becker - mlbecker@health.sdu.dk/ 2126 1926 
Web og sociale medier: Torsten Bo Hansen - tbhansen@health.sdu.dk/6011 4132 
 
K&W fortalte om hvordan de kunne være behjælpelige med presseomtale, markedsføring af uddannelser, web 
og sociale medier. K&W ønsker at sætte fokus på samarbejdet med institutter, centre og forskningsenheder 
indenfor det kommunikative område, bl.a. ved at fortælle den gode historie. Det er derfor vigtigt at K&W er 
orienteret om nye publikationer, banebrydende forskning, ph.d.-forsvar og projektstart. Det er vigtigt at 
medvirke i den offentlige debat via evt. nyhedsbreve, kronikker og læserbreve (send gerne en kopi til K&W 
inden de sendes, så K&W ved hvad der er på vej).  K&W kan f.eks. også bistå i at udvikle en 
kommunikationsplatform for større projekter. De sociale medier som Twitter, Facebook, LinkedIn, Google+, 
You Tube bør også være en del af strategien.  Der var en større debat i forskningslederkredsen om hvilke krav 
det stillede til generel aktivitet på de pågældende medier. 
Jørgen Jespersen, Tromboseforskning, efterlyste en køreplan for den interne kommunikation på SDU, idet han 
henviste til Sydvestjysk Sygehus, hvor alle var bekendte med sygehusets. Ifølge K&W eksisterer der ikke en 
færdig kommunikationsstrategi på SDU, idet SDU’s kommunikationschef i en længere periode har været 
konstitueret.  
Arja R. Aro efterspørger workshops, hvor forskerne kan lære at skrive gode resuméer samt gode råd til hvordan 
man skriver til personer uden for forskningsmiljøet.   
K&W: Der har været afholdt workshops om at skrive til nettet, men ikke workshops om hvordan man skriver 
nyheder eller lignende fængende artikler til pressen. Der arbejdes på at det bliver en del af ph.d.-uddannelsen, 
men vi kunne godt overveje at brede det mere ude.  
K&W gennemgik politikken for hjemmesider. Der må IKKE være døde links på hjemmesiden. Når læserne har 
fundet vej er det vigtigt at han ikke giver fortabt. Den elektroniske signatur (den enkelte medarbejders 
personlige hjemmeside) skal som minimum indeholde tlf., mail-adresse og CV. Et billede gør det endvidere 
fuldendt. Husk, det er dit ansigt udadtil. 
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Derefter spurgte JBN ind til internationalisering ifm. kommunikation og nyhedsbreve fra Fakultetet. Mange af 
IST’s medarbejdere taler ikke dansk og har behov for at flere emner/områder kommunikeres på engelsk. 
Størstedelen af nyhederne på SDU.dk’s hjemmeside står på dansk og figurerer ikke på den engelske side.  
K&W: SDU er et internationalt orienteret universitet, men samtidig et mindre regionalt universitet og i kamp 
med KU og AU. Det er et spørgsmål om prioritering af ressourcerne. Mange at de eksterne bevillingsgivere til 
SDU’s projekter kommer fra regionale og nationale fonde, og derfor har det mindre betydning at hjemmesiden 
er på engelsk.   
 
2. Nyt fra IST 
 
Jesper Bo Nielsen bød velkommen til Dorte Gyrd-Hansen, som overtager posten fra Jan Sørensen som 
forskningsleder på Forskningsenheden for Sundhedsøkonomi. Dorte Gyrd-Hansen har en delt ansættelse på 
hhv. Sundvidenskabelige Fakultet og Samfundsvidenskabelige Fakultet. Jesper ser frem til det fremtidige 
samarbejde. 
 
Institutforum afholdes i Kolding den 19. august om eftermiddagen med udflugt til Geografisk Have bagefter. 
Programmet vil bestå af oplæg om den nyeste forskning ved ph.d.-studerende på IST. Invitation og mulighed 
for tilmelding vil snart blive udsendt snarest.  
 
I løbet af efteråret 2015 vil alle medarbejdere få tilsendt et spørgeskema ifm. trivselsundersøgelsen.  
 
Inden årsskiftet forventes en ikke-varslet evakueringsøvelse at finde sted i Winsløwparken. 
 
Når en medarbejder vender tilbage efter længerevarende sygdom skal der udarbejdes en skriftlig aftale for 
hvor mange timer medarbejderen forventes at arbejde hver uge – og hvornår han forventes at være tilbage på 
fuld tid. Planen kan justeres undervejs. Ifølge Personalekontoret er en mundtlig plan ikke tilstrækkelig. Den 
skriftlige plan bruges ifm. refusionsansøgning af lønudgifter der strækker sig ud over de 22 uger, som 
kommunen har pligt til at yde refusion. Derefter beror det på en vurdering fra den enkelte kommune.   
 
3. Nyt Fra ledelsesgruppen SUND 
 
Der har været afholdt institutledermøde på det danske EU-kontor i Bruxelles. I sammenligning med KU får SDU 
kun en ganske lille andel af EU-midlerne Jesper Bo Nielsen har bedt Olaf Svenningsen undersøge hvem der har 
fået ERC Grants og om der er nogle fællestræk hos modtagerne i forhold til personlige kvalifikationer og/eller 
kontakt til internationalt anerkendte forskningsmiljøer. Mange af forskningsenhederne har allerede kontakt til 
internationale anerkendte forskningsmiljøer 
Er der nogle, der har de krævede kvalifikationer, bliver opgaven for forskningslederne at opfordre og hjælpe 
disse forskere til at søge.   
 
Arja R. Aro er meget interesseret i infrastrukturmidler – det er det der gør det muligt at lave de større 
ansøgninger 
 
Phillippe Grandjean er blevet inviteret til at medvirke i formuleringen i et af programområderne. Når man 
søger Horizon2020-midler prioriteres projektets kvalitet og implementering fremfor ansøgers anerkendelse.  
 
I Esbjerg har man ifølge Jørgen Jespersen lavet et EU-kontor for at fremme samarbejdet med Esbjerg Kommune 
og Syddansk Universitet. 
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4. Nyt Akademisk Råd, og andre udvalg 
Intet at bemærke 
 
5. Bordet rundt 
Kaare Christensen: Der har været afholdt møde med Danmarks Statistik. Danmarks Statistik ser gerne data 
brugt, men ønsker ingen avisoverskrifter. Et af spørgsmålene til Danmarks Statistik var bl.a. den kollektive 
nedlukning efter hjemtagning af potentielt identificerebare persondata. Danmarks Statistik argumenterede for, 
at vi havde lov til at tage alle med på holdet, at vi derfor også ville blive lukket for som et hold. 
Forskningsenheden for Almen Praksis har begrænset antallet af medarbejdere der kan hjemtage data til to 
personer – i og med at de har rutinen til at gøre det.   
EBB havde desuden haft varslet besøg af to jurister fra Datatilsynet. Det affødte ingen bemærkninger.  
 
Jørgen Jespersen: Som et led i generationsskifte har tromboseforskning har fået lavet film om etablering af 

forskningen indenfor tromboseforskning og udvikling gennem tiden. Den ligger både på forskningsenhedens 

hjemmeside: 

http://www.sdu.dk/om_sdu/institutter_centre/ist_sundhedstjenesteforsk/forskning/forskningsenheder/tromb

oseforskning og på You Tube: https://youtu.be/RWazQ8rdPog 

Forskningslederkredsen diskuterede anvendelse af de sociale medier, fordele og ulemper ved at anvende de 
forskellige muligheder som Facebook, Twitter, LinkedIn og specifikke projekthjemmesider. Dorte Gyrd-Hansen 
ser mange fordele i anvendelsen af Twitter – det er bl.a. hurtigt at følge med i hvad der rør sig i 
forskningsmiljøet i overbliksform, og så har mulighed for at dykke ned i en særlig artikel, hvis man synes.  
Der bliver iværksat en undersøgelse på IST af hvor mange medarbejder, der har en faglig profil på henholdsvis 
Facebook og Twitter.   
 

http://www.sdu.dk/om_sdu/institutter_centre/ist_sundhedstjenesteforsk/forskning/forskningsenheder/tromboseforskning
http://www.sdu.dk/om_sdu/institutter_centre/ist_sundhedstjenesteforsk/forskning/forskningsenheder/tromboseforskning
https://youtu.be/RWazQ8rdPog

